

Strength in the Community

La force de la collectivité

Life on the farm can be very isolated, and for that reason communities have always provided a vital source of support. As farming communities began to develop in the late 18th and early 19th centuries, groups and events became a vital part of rural life. In 1792, the first Agricultural Society was formed in Niagara-on-the-Lake (at that time it was called "Newark"), and this began a tradition of organizations devoted to improving agricultural life. A major activity of these groups was the annual and semi-annual fairs and exhibitions. Whether bringing people from across the road or across the province together, fairs allowed people to share their experiences and knowledge and to feel part of a larger whole. The Provincial Government eventually recognized the importance of these organizations and, beginning in the 1850s, began to sponsor Agriculture and Horticultural Societies and other special interest groups. In 1906, Dr. C. C. James, Deputy Minister of Agriculture, had a vision for the way the Department of Agriculture should operate. It involved sending trained agriculturalists to every region of the province. As a result of his proposal, the first seven District Representatives were stationed across the province in 1907 to oversee the technical aspects of farming, and to ensure the well being of the farmers they represented.

On peut être très isolé sur une ferme, et c'est pourquoi les collectivités ont toujours été une source vitale de support. Avec le développement des collectivités agricoles à partir de la fin du 18^e siècle et du début du 19^e siècle, les groupements et les activités deviennent une partie essentielle de la vie rurale. La fondation de la première société agricole en 1792 à Niagara-on-the-Lake (alors appelée Newark) marque le début d'une tradition d'établissement d'organisations vouées à l'amélioration de la vie agricole. Une des activités majeures de ces groupes et la tenue de foires et d'expositions annuelles et semi-annuelles. Qu'elles rassemblent des gens de l'endroit ou de toute la province, les foires leur permettent de partager leurs connaissances et leur expérience et de se sentir partie ensemble plus vaste de personnes. Le gouvernement provincial finit par reconnaître l'importance de ces organisations et supporte les sociétés agricoles et horticoles et les autres groupes d'intérêt à partir des années 1850. En 1906, C. C. James, sous-ministre de l'Agriculture, propose une nouvelle vision pour le fonctionnement du ministère : l'envoi d'agronomes de formation dans toutes les régions de la province. La proposition de James mène à la nomination des sept premiers représentants agricoles de district en 1907; leur rôle est de superviser les aspects techniques de l'agriculture et d'assurer le mieux-être des fermiers qu'ils représentent.



The Western Fair, London, Sept. 12th to 19th 1925, Western Fair Association (C 279-0-0-0-59. 10004752)
The Western Fair, London, Sept. 12th to 19th 1925, Western Fair Association (C 279-0-0-0-59. 10004752)

London's Western Fair and Agricultural Exhibition first entertained the community in 1868. On the first day of the two-day event, nearly 7,000 visitors squeezed into an army drill shed. People thrilled to see a variety of displays including the Phoenix Foundry's threshing machine called Joan D'Arc, as well as quilts, stoves, cut flowers, cheese, swine, and toe plates for men's boots.

La Western Fair and Agricultural Exhibition de London divertit la collectivité pour la première fois en 1868. Le premier des deux jours de l'exposition, 7000 visiteurs s'entassent dans une salle d'exercice de l'armée. Les gens sont fascinés par les objets exhibés, tels la batteuse de la société Phoenix Foundry, appelée Joan D'Arc, ainsi que des courtépintes, des poêles, des fleurs coupées, du fromage, du porc et des bouts de protection pour les bottes pour hommes.

Two women from Port Hope with Italian marrow squash at the Royal Agricultural Winter Fair, Toronto, 1955 (Photographs of the Communications Branch of the Ministry of Agriculture and Food, RG 16-276-11, 1876. 10019239)
Deux femmes de Port Hope avec des courges italiennes à la Foire agricole royale d'hiver, Toronto, 1955 (Photographies de la direction des Communications du ministère de l'Agriculture et de l'Alimentation, RG 16-276-11, 1876. 10019239)



In November 1922, Toronto held the first annual Royal Agricultural Winter Fair as a tribute to Canadian agriculture. Held every year at the Canadian National Exhibition grounds, it has been considered the world's largest indoor agricultural, horticultural and equestrian fair. People have gathered over the years from Ontario and abroad to witness everything from horse shows to sculptures made out of butter, and to see with their own eyes the latest farming technology has to offer.

C'est en novembre 1922 que la première Foire agricole royale d'hiver est présentée à Toronto, afin de rendre à l'agriculture. Cet événement annuel est considéré comme la plus importante foire agricole, horticoles et équestre au monde. Au fil des ans, les gens y sont venus de l'Ontario comme de l'étranger assister à des événements allant des concours hippiques à des expositions de sculptures faites en beurre ou pour voir de leurs propres yeux la technologie agricole la plus récente.

Associations and social groups have shaped agricultural business and rural life for generations. They provide an essential source of social interaction, education and community building. Agricultural and horticultural associations of all kinds, such as the Northern Poultry Association, have existed almost as long as there have been farms in Ontario. Women's Institutes, initially established in 1897 as a means of sharing domestic knowledge between women on farms, eventually joined forces to represent the voice of rural women province-wide. The importance of youth in continuing the agricultural tradition was acknowledged in Ontario in 1915 when a Waterloo District representative formed the first Boys' and Girls' Club (later to be named 4-H).

Les associations et les regroupements sociaux façonnent l'économie agricole et la vie rurale depuis plusieurs générations. Ils sont une source essentielle d'interaction, d'éducation et de formation des communautés. Des associations agricoles et horticoles de tous genres, comme la Northern Poultry Association, existent depuis presque aussi longtemps qu'il y a eu des fermes en Ontario. Les Instituts féminins, dont les premiers sont établis en 1897 afin de permettre aux femmes vivant sur les fermes de partager leur savoir domestique, unissent plus tard leurs forces afin de représenter les femmes vivant en milieu rural partout en Ontario. L'importance des jeunes pour le maintien d'une tradition agricole est reconnu en 1915 avec la fondation par un représentant agricole du district de Waterloo Boys' and Girls' club (ces clubs deviendront plus tard les 4-H).



Clothing project for Girls' Club work, 1934, Ontario Department of Agriculture, Women's Institutes Branch (4-H Manuals, RG 16-275-1, Container 13, Item No. 1a)

Clothing project for Girls' Club work, 1934, Ontario, Ministère de l'Agriculture, Direction des instituts féminins (Manuels pour les clubs 4-H, RG 16-275-1, Boîte 13, Pièce no 1a)

4-H Agricultural Club... Is it for you? [between 1972 and 1982], Ministry of Agriculture and Food, Extension Branch (4-H Reports and Administrative files, RG 16-275-4, Container 1, [File 2], Item no. 011)

4-H Agricultural Club... Is it for you? [entre 1972 et 1982], Ministère de l'Agriculture et de l'Alimentation, Direction de la diffusion et de la vulgarisation (Rapports et dossiers administratifs relatifs aux 4-H, RG 16-275-4, Boîte 1, [Dossier 2], Pièce no 011)

Northern Ontario Poultry Association. 20th annual show [at] Agricultural grounds Fort William. Port Arthur: The Association, 1934. (Archives of Ontario Library Collection, Pamph 1934 #76)

Northern Ontario Poultry Association. 29th annual show [at] Agricultural grounds Fort William. Port Arthur: Association, 1934. (Collection de la bibliothèque des Archives publiques de l'Ontario, Pamph 1934 #76)



Children with BSc the cow at the Canadian National Exhibition [ca. 1941], Gordon W. Powley (Gordon W. Powley fonds, C5-1-0-34-9. 10011002)

Des enfants avec BSc la vache à l'Exposition nationale canadienne [vers 1941], Gordon W. Powley (fonds Gordon W. Powley, C5-1-0-34-9. 10011002)